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Undervisningsminister Tina Nedergaards skriftlige svar til medlem af Folketinget Pernille Frahm (SF) 
på spørgsmål af 10. december 2010 (nr. S 704)

”Set i lyset af regeringens fokus på faglighed, er det så acceptabelt, at så mange børn er uden et relevant 
skoletilbud i længere tid, og har regeringen andre svar på problemstillingen end at placere ansvaret hos 
kommunerne?”

Svar:
Det er som udgangspunkt ikke acceptabelt, at børn er uden et relevant skoletilbud i længere tid. Som 
det fremgår af mit svar på S 701, kan der være en række praktiske og legitime grunde til, at ca. 600 ele-
ver over en otte måneders periode er opført på listen over undervisningspligtige børn og unge, der ikke 
er anvist et skoletilbud.

For så vidt angår de 1,21 pct. af eleverne, der har et skoletilbud, men som har ulovligt fravær af større 
eller længere varighed, så er det absolut ikke acceptabelt. 

Ansvaret for, at undervisningspligten opfyldes, er forældrenes/elevernes, skolernes og kommunernes. 
Men det betyder ikke, at regeringen sidder på hænderne.

I mit svar på S 703 har jeg gjort rede for de initiativer, regeringen allerede har taget for at reducere ele-
vernes fravær, og de initiativer, regeringen har i støbeskeen.
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